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Referat 

 

Punkt Handling 

 

1) Økonomi  

 

Kirsten har et planlagt økonomimøde i morgen (d. 13/11). Der 

kommer status herpå i det nye år, og Kirsten informerer 

bestyrelsen, når der foreligger ny viden herom 

2) Hvem af suppleanterne 

overtager den ledige plads i 

bestyrelsen?  

 

Laura D. Petersen melder sig som bestyrelsesmedlem – tak for 

det! ☺  

3) Opfølgning på maden i 

institutionen  

 

Ved møde med Øens Madhus fremgik der ikke en entydig 

årsag til de gentagne episoder med fremmedlegemer i 

maden. Bestyrelsen opfordrede derfor til, at Øens Madhus 

opsøgte en konsulent, som kunne vejlede i håndtering af 

maden. Øens Madhus har udskiftet emballage, der anvendes 

til madlavning til institutionen, sådan at den nu er lavet af 
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stærkere materialer. Derudover har Øens Madhus ikke 

længere opgaven med at lave mad til husets plejehjemsafsnit, 

og dette har skabt et mindre presset køkken. Det 

understreges fra Øens Madhus side, at det er fagudlærte 

ansatte, der varetager opgaven med madlavning til Børnenes 

Ø. Derudover er det et ønske fra køkkenets side, at det kan 

blive muligt, at køkkenet igen kan servere varm mad udover 

suppe og grød. 

Vi afventer fra bestyrelsens side, at der kommer til at foreligge 

en klar procedure, der er generelt kendt i køkkenet, i tilfælde 

af at der opstår tvivlsspørgsmål om eventuelle genstande i 

maden. Det vurderes, at de justeringer, der er lavet fra Øens 

Madshus’ side, vil være tilstrækkelige til at den egentligt 

aftalte madordning kan genoptages. 

 

4) Valg ang. frokostordning  Frokostordningen kører indtil sommeren 2025, og der skal 

forelægge en ny beslutning før januar 2025, hvis det skal 

ændres. Bestyrelsen har mandatet til at beslutte, om 

frokostordningen skal fortsættes. Det drøftes, at en eventuel 

utilfredshed med frokostordningen kan ligge i den 

begrænsede variation, den fastlagte kost jf. oplevelser med 

fremmedlegemer i maden, har medført. Det vurderes derfor, 

at de forventede ændringer i madplanerne vil være et 

element, der taler for fastholdelse af aftalen omkring 

frokostordning. Det understreges, at aftalen kan suspenderes 

ved misligholdelse. Frokostordningen fortsætter derfor for nu 

indtil sommeren 2027. 

 

5) Eftermiddagsmad 

 

Ordningen vedr. eftermiddagsmad drøftes på baggrund af 

henvendelse fra forældre, hvor der stilles spørgsmål om det er 

frivilligt med ordning omkring eftermiddagsmad. Det 

undersøges og afdækning af den eksisterende ordning som er 

i Børnenes Ø. Det undersøges med byrådsindstilling foretaget 

af byrådet. Bestyrelsen og ledelsen beslutter herefter om 

eftermiddagsmaden skal ophøre, og der fra januar skal 

medbringes madpakker for alle børn. Der vil blive meldt mere 

ud inden den 1-12-2024, når det er blevet afdækket og en 

beslutning derefter er taget. Det er derudover stadig en 

udfordring med manglende betalinger til 



eftermiddagsmadsordningen og det er meget 

ressourcekrævende for børnenes ø at skulle følge op på og 

indhente de manglende betalinger. 

 

6) Fællesspisning - opsamling  

 

Det har været en fornøjelse at have endnu en omgang 

fællesspisning. Det overvejes, om formatet skal justeres, 

sådan at måltidet har mere karakter af eftermiddagskaffe med 

en kop kaffe eller en bolle i vuggestuen. Bodil fortæller, at der 

er blevet lavet et udvalg for fællesspisning, hvor dette vil blive 

taget op før næste omgang fællesspisning, der ligger i 

efteråret 2025.  

 

7) Ferietilmeldingsprocedure for 

2025  

 

Der er flere tilmeldte til fællespasning, end der egentlig har 

brug for pasning. Det er ærgerligt, fordi det betyder, at der 

bruges unødvendige ressourcer på tidspunkter, hvor børnene 

ikke har brug for pasning, fordi de holder fri. Bodil tilføjer, at 

det vil være en fordel, hvis de forældre, der er i tvivl om, 

hvorvidt de får brug for pasning, henvender sig til hende på 

AULA, sådan at hun nemmere kan danne sig et overblik over 

antallet. 

Det foreslås, at tilmeldingen til fællespasning ændres, sådan 

at man skal tilmelde sig aktivt hos Bodil fremfor framelde sig 

ved en formular på Aula. Der er opbakning til dette forslag fra 

bestyrelsens side. Vi forsøger os med denne tilmeldingsform 

første gang i påsken 2025. 

 

9) Sukker med omtanke  

 

”Sukker med omtanke”, samt måden den udfoldes i 

institutionen bl.a. ved fødselsdage, diskuteres i bestyrelsen. 

Det vurderes, at det vil være gavnligt for forældre og børn, 

hvis det genopfriskes på tværs af børnegrupperne, at vi 

ønsker en opmærksomhed på mængder af sukker og 

portionsstørrelser. Derudover vil vi fra bestyrelsens side 

opfordre til, at der overvejes sjove og festlige alternativer, der 

ikke involverer store mængder sukker, når der fejres 

fødselsdag og afslutning.  

Der arbejdes videre med dette på næste møde til januar 2025. 

 



10) Overgang fra vuggestue til 

børnehave  

 

Skubbes til næste bestyrelsesmøde 

11) Nyt fra Aktivitetsudvalget  

- Julearrangement for alle  

- Aftaler  

Der vil blive serveret julegodteposer, og julemanden kommer 

på besøg ved julearrangementet. Der vil derudover blive 

meldt mere ud, når vi nærmer os de næste arrangementer.  

 

12) Liste over medlemmer af 

aktivitetsudvalget  

 

Se næste punkt. 

13) Billedvæg med 

bestyrelsesmedlemmer  

Alle bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter skal sende et 

billede af sig selv sammen med deres barn/børn til Bodil på 

boho@aarhus.dk før d. 1. december 2024. 

Der skal ligeledes laves en billedoversigt over 

aktivitetsudvalget- dette er ikke sat i gang men afventer, der 

laves en oversigt med navne som hænges ved indgang i 

stueplan. 

 

14) Årshjul  

 

 

15) Eventuelt  

 

 

16) Punkter til næste 

bestyrelsesmøde d. 15. 

januar 2025 

 

Økonomi 

Sukker med omtanke 

Overgang fra vuggestue til børnehave 

Videre opfølgning på eftermiddagsmad 

 

mailto:boho@aarhus.dk

